
  

 

 

 

 

HARIDUSKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

 

 

 

Jõhvis, 13. mail 2024, nr 1-5.13/26 

 

Koosoleku algus kell 17.00 

                    lõpp kell 19.30 

 

 

Koosolekut juhatas hariduskomisjoni esimees Tea Allikmäe, protokollis teabehaldur Elo Klaasmägi 

 

Osa võtsid: komisjoni liikmed ning vallavalitsusest arendusnõunik Rein Luuse, haridusnõunik Maria 

Laanemäe, sotsiaalteenistuse juht Sirli Tammiste ning Jõhvi Kunstikooli direktor Mati Rautso 

(registreerimisleht lisatud). 

 

 

Päevakorras: 

1. Jõhvi Vallavolikogu 30. novembri 2023 määruse nr 80 „Jõhvi Kunstikooli õppetasu“ muutmine. 

2. Jõhvi valla tervise- ja heaoluprofiili ja tegevuskava kinnitamine. 

3. Jõhvi valla arengukava uuendamise arutelu. 

4. Jõhvi Kesklinna Kooli arengukava arutelu. 

 

 

1. Volikogu 30.05.2024 istungile esitatud ning hariduskomisjonile suunatud järgmiste eelnõude 

läbivaatamine: 

1.1. Jõhvi Vallavolikogu 30. novembri 2023 määruse nr 80 „Jõhvi Kunstikooli õppetasu“ muutmine. 

Eelnõud tutvustas haridusnõunik Maria Laanemäe, kes edastas Jõhvi Kunstikooli hoolekogu liikmete 

toetava seisukohta eelnõule ning selgitas õppetasu muutmise põhjuseid kunstikooli poolt õppuritele 

antavate kunstitarvete ja muude õppevahendite kallinemisega.  

Jõhvi Kunstikooli direktor Mati Rautso andis ülevaate õppetasude suurustest Ida-Virumaa  

kuntsikoolides ning planeeritavate muudatusega kaasnevast tulubaasi kasvust (suurusjärgus 8 000 

eurot aastas).  

Hariduskomisjoni esimees Tea Allikmäe: selguse huvides teen ettepaneku eelnõu seletuskirjas välja 

tuua info, et seni kehtivad õppetasud kehtestati Jõhvi Vallavolikogu 19.09.2019 määrusega nr 62 

„Õppetasude suuruse kinnitamine Jõhvi valla munitsipaalhuvikoolides“ alusel.  

Komisjoni liikmed kiitsid eelnõu heaks ja nõustusid selle esitamisega volikogu 30.05.2024 istungile 

menetlemiseks. 

 

Koosolekult lahkus Mati Rautso.  

 

1.2. Jõhvi valla tervise- ja heaoluprofiili ja tegevuskava kinnitamine 

Eelnõud tutvustas sotsiaalteenistuse juht Sirli Tammiste, kes andis ülevaate Jõhvi valla tervise – ja 

heaoluprofiili ja profiili tegevuskavasse tehtud muudatustest lähtuvalt volikogu hariduskomisjoni, 

sotsiaalkomisjoni ja noorsookomisjoni ettepanekutest järgnevalt: 

• täiendatud on sissejuhatavat teksti lisades lause viitega 2022. ja 2023. aasta andmete analüüsile ning 

profiili tegevuskavale aastateks 2024-2027;  
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• punktis 1.1.13 Koolikohustuse täitmine on statistilises tabelis parandatud koolikohutuse täitjate arvu 

ning muudetud teksti andmete analüüsis;  

• Jõhvi valla tervise- ja heaoluprofiili tegevuskava on muudetud ja täiendatud:  

Eesmärk 1.1 Lastele ja peredele on loodud ennetustegevuste ja varase märkamise toimiv süsteem. 

1.1.3 Tervislikke eluviise ja sõltuvusennetuslike kampaaniate korraldamine, koolide osaluse 

motiveerimine (tunnustussüsteem) – lisati juurde vanemate kaasatus ja teadlikkuse tõstmine 

(tihtipeale vanemad ei soodusta laste liikumist, pigem otsivad vabandusi ja põhjendusi miks laps ei 

saa trennides, füüsilistes tegevustes osaleda);  

Punkt 1.1.5 sõnastati järgmiselt: Uuringute ja küsitluste läbiviimine laste ja noorte seas kehalise 

aktiivsuse välja selgitamiseks ning aitamaks mõista, kuidas seda tõsta;  

Eesmärk 1.2 Lastele on tagatud mitmekülgsed arengut toetavad tingimused.  

1.2.1 Hariduslike erivajadustega laste õppetingimuste tõhustamiseks tavakoolis tugisüsteemide 

täiustamine (abiõpetajad, õpetaja abid), õpetajate ja tugipersonali koolitamine nii koolides kui 

lasteaias ning tugispetsialistide sh tugiisiku töökohtade täiendav loomine lasteaia struktuuri – lisati 

kogemusnõustamise võimaldamine;  

Punkt 1.2.5 sõnastati järgmiselt „Loovtööde läbiviimine vanuserühmade kaupa/laste ja noorte osaluse 

motiveerimine (teemad loomad, loodus jms).“;  

Eesmärk 1.3 Noorte kaasatuse suurendamine  

1.3.2 Noortevolikogu tegevuse soodustamine, toetamine – lisati juurde ka rahalise toetamise 

võimaluse. 

Koosolekul osalenute vahel toimus noortevolikogu tegevuse soodustamise ja toetamise teemaline 

arutelu, kus haridusnõunik andis täiendavaid selgitusi ja vastas komisjoni liikmete küsimustele. 

Komisjoni liige Hälis Varimäe: soovitan suunata noori iseseisvalt projekte esitama ning toetada 

projektide omaosalus kulude tasumist.  

Lisaks arutati vajadust koondada noortevolikogu tegevuse toetamine Jõhvi Avatud Noortekeskusesse.  

Hariduskomisjoni liikmed kiitsid eelnõu heaks ning nõustusid selle esitamisega volikogu 30.05.2024 

istungile menetlemiseks. 

 

Koosolekult lahkus Sirli Tammiste.  

 

3. Jõhvi valla arengukava uuendamise arutelu. 

Arendusnõunik Rein Luuse tutvustas vallavalitsuse muudatusettepanekuid valla arengukava 

haridusvaldkonda puudutavas osas. 

Komisjoni liige Liina Mihkelson: milline nägemus on allasutuse arengukavadest?  

Arendusnõunik Rein Luuse selgitas, et allasutuste arengukava puhul on tegu lühema perioodi (3-4 

aastaks) peale koostatud dokumendiga, milles määratakse kooli arengu eesmärgid ja põhisuunad, et 

tagada kooli toimimine ja areng. Valla arengukava koostatakse ligemale kümneks aastaks ning selle 

eesmärgiks on fikseerida arengu põhisuunad, kaardistada olulisemad tegevused ning määratleda 

prioriteedid. Toimus arutelu Jõhvi valla põhikoolide arengukavade uuendamise teemal.  

 

Komisjoni liikmed arutasid ning võtsid seisukoha valla arengukava järgmiste punktide muutmise osas: 

 

• komisjoni liikmed leidsid, et punktis 1.12.1.1. tuleks muuta sõnastust laiapõhjalisemaks, sest 

pakutav haridus võimaldab edasiõppimist erineval tasandil; lepiti kokku, et arendusnõunik 

edastab info redaktsioonitoimkonnale parema sõnastuse leidmiseks; 

• punktis 1.12.1.5. otsustati teksti lisada: kõrgharidusõppe võimalus Jõhvis; 

• punktis 1.12.1.9. ajakohastati sõnastust: Alates 1. septembrist 2015 tegutseb riigigümnaasium 

kaasaegses õpikeskkonnas; 

• kuna Jõhvi valla uus terviseprofiil ja tegevuskava on koostatud, tuleks täpsustada punktis 

1.12.1.11 lause algust sõnaga „Koostatud“; 

• toimus arutelu kõrgharidusõppe võimaluste tekkimiste üle piirkonnas ning komisjoni liikmed 

leidsid, et punkt 1.12.2.2.3. tuleb ümber sõnastada, kuna septembrist 2024 alustab TTÜ Jõhvis 



  

kahe õppekava õpetamist; 

• nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga punktis 1.12.2.2.4. ning tekstist eemaldati sõna 

„isiku“ (keeleline parandus); 

• haridusnõunik selgitas statistikas kajastuva lasteaia laste liikumiste põhjuseid ning sellega 

seoses otsustati muuta punkt 1.12.2.2.10. alguse sõnastus „Taas on tekkimas“ sõnadega 

„Võimalik on“; 

• leiti, et praeguse kutsehariduskeskuse õppeprogrammi uuendamise juures tuleks punkt 

2.1.2.10. sõnastada: eestikeelse kutsehariduse vähene kättesaadavus piirkonnas; 

• SWOT-analüüsi (Nõrkused) punkti 2.1.2.11 arutelu juures leiti, et ebapiisav keeleoskus ja 

üldine madal teeninduskvaliteet pärsib Jõhvi valla arengut; arutelu tulemusel lepiti kokku, et 

kaalutakse parema sõnastuse leidmist punktis 2.1.2.11; 

• nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga punktis 1.12.2.12.; 

• SWOT -analüüsi (Ohud) punkti 2.1.3.3. asendada sõna „tahtluse“ sõnaga „soovi“ (keeleline 

parandus); 

• nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga punkti 2.1.3.5. eemaldamisega; 

• arutelu tulemusel nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga punktis 2.1.3.5. ning leiti, et 

punkt 2.1.3.9. tuleks kustutada, kuna Jõhvi valla näol on tegu konkurentsivõimelise elukohaga 

võrreldes naaberomavalitsustega; 

• punkt 2.1.3.10. arutelu juures leiti, et väljend „kommertskultuur“ vajaks paremat sõnastust;  

• SWOT-analüüs (Võimalused) punkt 2.1.4.6. juures toimus arutelu punkti sõnastuse ja 

ajakohasuse üle, kuna Tea Allikmäe andis teada, et kolledž alustab  sügisel õpet; 

• arutusel oli ka punkt 2.1.4.6. sõnastuse muudatus kõrgema õppeasutuse filiaali taastekkimisest 

(teemat käsitleti ka punktis 1.12.2.2.3.) kuid otsustati, et punkti sõnastust ei muudeta, kuna 

õppetöö läbiviimiseks ei avata eraldi õppeasutuse filiaali; 

• visiooni 2030 (punkt 3) punkti 3.1 alajaotuse alguses selgitas arendusnõunik arengukava 

perioodi muutmise põhjustest 2030 aasta asemel koostada arengukava ettevaatavalt 2035 

aastani; hariduskomisjoni liikmed nõustusid vallavalitsuse ettepanekuga perioodi 

pikendamise osas; 

• punkt 3.1. alajaotuse esimeses lõikes asendati sõna „teisi“ sõnaga “kõiki“; 

• punkti 3.1. sama alajaotuse esimeses lõigus tekitas komisjoni liikmetel küsimusi „Järve 

linn“ territoriaalne määratus, volikogu esimees Vallo Reimaa selgitas, et õige oleks „Järve 

linnaosa“. Arutelu käigus leti, et antud lõik on iganenud, ei täida oma eesmärki, ning kuulub 

kustutamisele;  

• nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga punkt 3.1. alajaotuses ning tõdeti, et Jõhvi 

vallas on puudu kohapealsetest majutusasutustest ning samas lõigus asendati 

„maakonna“ sõnaga „Ida-Virumaa“;  samas alajaotuses tõstatati komisjoni liikmete poolt 

Jõhvi veekeskuse teema, toimus arutelu Jõhvi veekeskuse vajaduse ja ehitamise võimaluste 

üle; arendusnõunik selgitas, et tegu on pikaajalise ambitsiooniga, arutelu tulemusena otsustati  

„Jõhvi veekeskus“ sisse jätta; 

• punkt 3.1. alajaotuse teises lõikes lisati sõna „põhikoolide“, kuna Jõhvis on hetkel 2 tegutsevat 

põhikooli; 

• nõustuti vallavalitsuse täpsustavate teksti siseste muudatusettepanekuga punkt 3.2. alguses;  

• punkt 3.2. teises lõikes nõustuti vallavalitsuse ettepanekuga muuta sõnastust ja asendada 

„tegevused on omavalitsuse igapäevatöö“ sõnadega „ettevõtmised on kogukonnaelu“; 

komisjoni liikmed palusid arendusnõunikul täpsustada millist territoriaalset piirkonda on 

mõeldus autovaba piirkonnana välja tuua, arutelu tulemustel otsustati muuta sõnastust 

„autovaba Jõhvi kesklinnaga, korrastatud“ asendada sõnaga „kaasaegse“;  

• punkt 3.2. lõpus nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga kustutada sõna “erinevate“; 

• punkt 4.1. (Missioon) alapunkti algusest eemaldati sõna „arengu“; sama alapunkti saavutuste 

vajaduse loetelus – arutleti koostöö teemal ning leiti, et lisaks naaberomavalitsustele tuleks 

koostööd arendada ka teiste koostööst huvitatud partneritega (millised seda soovivad);  



  

• punkt 4.3.1. nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga sõna “oleksid“ asendada sõnaga 

„on“; sama peatüki teises osas punktis 6. muuta sõnastust „arendada“ asendada sõnaga 

„soodustada“;  

• komisjoni liikmed pöörasid tähelepanu punkt 10. sõnastusele ning tegid ettepaneku sõnastuse 

muutmiseks, vältimaks kordust, toimus arutelu sobiva sõnastuse leidmiseks;  

• komisjoni liikmed nõustusid punkt 4.3.2. toimekeskkonna arendamise loetelus kajastatud 

vallavalitsuste muudatusettepanekutega punkt 11. kustutada, kuna tegu on kordusega ning 

punkt 16. lisada lause lõppu: ja vastavalt ettevalmistatud uute eluruumide rajamist, kuna tegu 

on ajas kasvava nõudlusega; 

• punkt 5.3.1.5. „Lasteaedade“ asendati sõnaga „Lasteaia“ (keeleline parandus); 

• punkt 5.3.2.1. vältimaks kordusi täpsustati sõnastust, lisati: „ruumide laiendamine“ ning 

kustutati: „koolide spordiväljakute jm“; 

• haridusnõuniku ettepanekul leidsid komisjoni liikmed, et punktist 5.3.2.4. tuleb välja jätta: 

uute arvutite, tarkvara ja videotehnika soetamine, sest need on inventari osad;  

• nõustuti vallavalitsuse muudatusettepanekuga punkti 5.3.2.7. lihtsustamise osas, Lasteaia 

Sipsiku ja Kalevipoja majade nimetused asendati  sõnaga „lasteaiahoonete“;  

• arutelu tulemusel muudeti punkt 5.3.2.15. lühemaks ja sõnastati: Jõhvi Spordikooli 

õppekeskkonna uuendamine; 

• toimus arutelu toimekeskkonna arendamise teemal, mille tulemusena hariduskomisjoni 

liikmed tegid ettepaneku liita korduvad punktid 5.3.2.16. ja 5.3.2.17. kokku ühte punkti 

5.3.2.16. ning sõnastada: Jõhvi Kesklinna Kooli baasil teadushuvihariduskeskuse arendamine; 

• punkt 5.3.3.6. eemaldada lause: Noortevolikogu taaskäivitamine, kuna noortevolikogu on 

loodud ja tegutseb; 

• punkti 6.1.1.9. juures toimus arutelu haridusvaldkonna planeerimise üle ning leiti, et 

alushariduse raames tegutsevateks partneriteks (millised seda soovivad) võib lugeda ka 

omavalitsusi (millised seda soovivad); arutelu tulemusel otsustati sõnastada punkt 6.1.1.9. 

järgmiselt: Koostöö alushariduse kättesaadavuse tagamisel võrgustiku edasisel planeerimisel 

teiste partneritega;  

• punktis 6.1.2. Noorsootöö täpsustati punkte 6.1.2.4. asendades sõna „taaselustamine“ sõnaga 

„tõhustamine“, sest noortevolikogu on töösse kutsutud ning punkt 6.1.2.5. lisada juurde 

selgitus: Nn noortepargi kontseptsiooni arendamine ja rakendamine skatepark-pumptrack 

piirkonnas. 

Arendusnõunik viib esitatud muudatusettepanekud arengukavasse sisse ning korrastab ka vastavalt 

punktide numeratsiooni. 

 

Arendusnõunik Rein Luuse andis teada, et 20. maiks on oodatud vabatekstilised ettepanekud e-posti 

aadressile: rein.luuse@johvi.ee. 

 

Arendusnõunik Rein Luuse tutvustas hariduskomisjoni liikmetele 2024-2028 aasta investeeringute 

eelarvestrateegiat ning vastas komisjoni liikmete küsimustele.  

Toimus vastavasisuline arutelu investeeringute teemal.  

Komisjoni liikmed võtsid info teadmiseks. 

 

Koosolekult lahkus Rein Luuse.  

 

4. Jõhvi Kesklinna Kooli arengukava arutelu. 

Ülevaate Jõhvi Kesklinna Kooli arengukavast aastateks 2024-2027 tegi Jõhvi Kesklinna kooli 

direktor Irina Šulgina. Ülevaate käigus käsitleti ja arutleti järgmistel teemadel: 

• arengukava koostamise alused;  

• eestikeelsele õppele üleminek ja sellega seonduv ning kooli missiooni uuendamine; 

• kooli arengu eesmärgid;  
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• parendustegevuse strateegilised tegevuskavad erinevates arendusvaldkondades; 

• koolihoone vana osa renoveerimisest ja kaasajastamisest. 

 

Komisjoni liikme Anne Endjärve ettepanekul leidsid komisjoni liikmed, et punktis 5. kajastuvas 

parendustegevuste strateegilises tegevuskavas arengukava eesmärkide elluviimiseks õppe- ja 

kasvatustegevuse valdkonna tegevuste tabelis tuleks asendada sõna „muukeelsete“ väljendiga „eesti 

keelest erineva emakeelega“.  

Jõhvi Kesklinna Kooli direktor Irina Šulgina vastas komisjoni liikmete küsimustele seoses 

renoveerimata koolihoone osaga (2.-4. korrusel), lisaks käsitleti hoone energiaauditi uuendamise 

tulemustesi.  

Arutelu tulemusena otsustasid hariduskomisjoni liikmed edastada vallavalitsusele : 

Jõhvi Kesklinna Kooli nõuetele mittevastavad tehnosüsteemid vajavad uuendamist. 

 

 

Jõhvi Kesklinna Kooli sisehindamise aruanne 2021-2023 tulemuste ülevaate andis Jõhvi Kesklinna 

Kooli direktor Irina Šulgina, kes tutvustas sisehindamise koostamise aluseid, kasu koolile ning tõi 

välja: 

• peamiste tugevustena tõid küsitluses osalenud neljandate ja kaheksandate klasside õpilased välja, 

et rahulolu huviringide osas kasvab ning õpilased ja personal on rahul toitlustamisega koolis ja 

kooli ruumidega, kui ka personali omavaheliste heade suhetega; 

• õpilaste tagasiside põhjal tuleks pöörata tähelepanu vahetundides liikumisvõimaluste 

suurendamisele, klassikiusamiste vähendamisele ja kodutööde mahule, vältimaks õpilaste 

ülekoormust.  

Komisjoni liikmed võtsid info teadmiseks.  

 

Hariduskomisjoni esimees Tea Allikmäe tõstatas veelkord kooli arengukava koostamise teema ja 

uuris haridusnõunikult, millised on võimalused põhikoolide arengukavade ajalise perioodi 

ühtsustamiseks. Toimus vastavasisuline arutelu.  

 

Koosoleku juhataja Tea Allikmäe tänas kõiki koosolekul osalemast ning andis teada, et järgmine 

hariduskomisjoni koosolek toimub 3. juunil. 

 

(allkirjastatud digitaalselt) 

 

Tea Allikmäe 

Koosoleku juhataja       

 


